



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

30 ايلول (سبتمبر) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

GOLD RECORDS NEW PEAK AND HEADS FOR BEST PERFORMANCE IN 14 YEARS

Gold rose to a new record high on Tuesday and is poised to register its best monthly performance in 14 years, as fears of a potential U.S. government shutdown and growing expectations of further interest rate cuts boosted demand for the metal as a safe haven. Spot gold increased by about 0.81 percent to reach \$3,864.42 per ounce. The precious metal has gained 11.4 percent so far in September, heading for its best month since August 2011. U.S. gold futures for December delivery also climbed 1.02 percent to \$3,894.40.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



صعد الذهب إلى مستوى قياسي جديد اليوم الثلاثاء، ويستعد لتسجيل أفضل أداء شهري في 14 عاماً، حيث عززت المخاوف من إغلاق محتمل للحكومة الأمريكية وتزايد التوقعات بتخفيضات أخرى في أسعار الفائدة الطلب على المعدن كملأذ آمن. وارتفع الذهب في المعاملات الفورية بنحو 0.81 في المئة ليصل إلى مستوى 3864.42 دولار للأونصة. وزاد المعدن النفيس بنسبة 11.4 في المئة حتى الآن في سبتمبر/أيلول، ويتجه لتسجيل أفضل شهر له منذ أغسطس/آب 2011. بينما وصعدت العقود الأمريكية الآجلة للذهب تسليم ديسمبر/كانون الأول بنسبة 1.02 في المئة إلى 3894.4 دولاراً.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

UNEMPLOYMENT RATE AMONG SAUDIS RECORDS 6.8 PERCENT

Saudi Arabia's General Authority for Statistics revealed that the overall unemployment rate (for Saudis and non-Saudis) reached 3.2 percent in Q2 2025, rising by 0.4 percentage points compared to Q1 of the same year, and declining by 0.1 percentage points compared to Q2 2024.

The overall labor force participation rate (for Saudis and non-Saudis) was 67.1 percent, down 1.1 percentage points from Q1 2025, while up 0.9 percentage points compared to Q2 2024.

The unemployment rate among Saudis stood at 6.8 percent in Q2 2025, up 0.5 percentage points compared to Q1 of the same year, and down 0.3 points compared to Q2 2024.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



معدل البطالة بين السعوديين يسجل 6.8 في المئة

كشفت الهيئة العامة للإحصاء في السعودية، عن بلوغ معدل البطالة الإجمالي (للسعوديين وغير السعوديين) 3.2 في المئة في الربع الثاني 2025م. مسجلاً بذلك ارتفاعاً بمقدار 0.4 نقطة مئوية مقارنة بالربع الأول من نفس العام، وانخفاضا سنوياً بمقدار 0.1 نقطة مئوية مقارنة بالربع الثاني من عام 2024. وبلغ معدل المشاركة في القوى العاملة الإجمالي (للسعوديين وغير السعوديين) 67.1 في المئة، بانخفاض مقداره 1.1 نقطة مئوية مقارنة بالربع الأول 2025، في حين سجل ارتفاعاً سنوياً بمقدار 0.9 نقطة مئوية مقارنة بالربع الثاني من عام 2024.

وبلغ معدل البطالة للسعوديين 6.8 في المئة في الربع الثاني 2025، بارتفاع مقداره 0.5 نقطة مئوية مقارنة بالربع الأول من نفس العام. وبانخفاض سنوي بمقدار 0.3 مقارنة بالربع الثاني من عام 2024.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

OIL DECLINES AMID EXPECTATIONS OF NEW INCREASE IN OPEC+ PRODUCTION

Oil prices fell on Tuesday after expectations of increased OPEC+ output and the resumption of oil exports from Iraq's Kurdistan region through Turkey fueled concerns of an imminent supply surplus.

Brent crude futures for November delivery, expiring Tuesday, dropped 47 cents, or 0.69 percent, to \$67.50 a barrel.

The more active December contracts slipped 43 cents, or 0.64 percent, to \$66.66. U.S. West Texas Intermediate traded at \$63.05 a barrel, down 40 cents, or 0.63 percent.

These declines extend Monday's drop, when both Brent and WTI fell by more than 3 percent at settlement, marking their largest daily losses since August 1, 2025.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



النفط يتراجع وسط توقعات بزيادة جديدة في إنتاج "أوبك+"

انخفضت أسعار النفط اليوم الثلاثاء بعدما دعمت زيادة متوقعة في إنتاج "أوبك+" واستئناف صادرات النفط من إقليم كردستان العراق عبر تركيا، بحدوث فائض في المعروض قريباً.

وتراجعت العقود الآجلة لخام برنت تسليم نوفمبر/تشرين الثاني، التي تنتهي اليوم الثلاثاء، 47 سنتاً، أو 0.69 في المئة، مسجلة 67.50 دولار للبرميل.

وهبطت العقود الأكثر نشاطاً لشهر ديسمبر/كانون الأول بمقدار 43 سنتاً أو 0.64 في المئة إلى 66.66 دولار. وجرى تداول خام غرب تكساس الوسيط الأمريكي عند 63.05 دولار للبرميل، بانخفاض 40 سنتاً أو 0.63 في المئة.

وتأتي هذه الانخفاضات امتداداً لتراجع أمس الاثنين حيث سجل كل من برنت وخام غرب تكساس هبوطاً بأكثر من 3 في المئة عند التسوية بعدما سجل أكبر خسائر يومية منذ أول أغسطس/آب 2025.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

VALUE OF THE WORLD'S LARGEST GOLD RESERVE RISES TO ONE TRILLION DOLLARS

The U.S. Treasury's gold reserves have surpassed one trillion dollars—more than 90 times the amount reported in the government's balance sheet—after the precious metal hit record highs. The world's largest gold stockpile crossed this threshold after prices exceeded \$3,824.50 per ounce on Monday, up 45 percent this year. However, its official valuation, based on the \$42.22 per ounce price set by Congress in 1973, remains slightly above \$11 billion.

Bullion has shattered consecutive records this year as investors sought a safe haven amid trade wars, geopolitical tensions, and growing concerns over a potential U.S. government funding crisis.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



ارتفاع قيمة أكبر مخزون للذهب في العالم إلى تريليون دولار

تجاوزت احتياطات الذهب لدى وزارة الخزانة الأمريكية تريليون دولار؛ أي أكثر من 90 ضعفاً مما هو معلن في الميزانية العمومية للحكومة، مع تسجيل المعدن النفيس أعلى مستوياته على الإطلاق.

وتجاوز أكبر مخزون ذهب في العالم هذا الحاجز بعد أن تجاوزت الأسعار 3824.50 دولاراً للأوقية يوم أمس الاثنين. مسجلة ارتفاعاً بنسبة 45 في المئة هذا العام. مع ذلك، فإن قيمتها الرسمية، بناءً على سعر 42.22 دولاراً للأوقية الذي حدده الكونغرس عام 1973، ثابتة عند ما يزيد قليلاً عن 11 مليار دولار.

وحطمت السبائك أرقاماً قياسية متتالية هذا العام مع بحث المستثمرين عن ملاذ آمن في مواجهة الاضطرابات الناجمة عن الحروب التجارية والتوترات الجيوسياسية والمخاوف المتزايدة بشأن أزمة تمويل حكومية محتملة في الولايات المتحدة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

MOODY'S MAINTAINS INDIA'S RATING AT 'BAA3' WITH A 'STABLE' OUTLOOK

Moody's Investors Service has affirmed India's long-term sovereign credit ratings in both local and foreign currencies, keeping its outlook "stable."

The agency stated that long-term bond issuer ratings in both currencies, along with the rating for unsecured local-currency bonds, remain at Baa3, while short-term local-currency debt stays at P-3.

Moody's noted that the stable outlook reflects India's strengths, including its large and fast-growing economy, strong foreign reserves, and reliable domestic financing of the budget deficit.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



"موديز" تبقي على تصنيف الهند عند «بي إيه إيه 3» ونظرة «مستقبلية» مستقرة

ثبتت وكالة "موديز" للتصنيف الائتماني، التصنيفات السيادية طويلة الأجل للهند بالعملتين المحلية والأجنبية، وأبقت على نظرتها المستقبلية عند "مستقرة".

وبينت الوكالة أن تصنيفات مُصدري السندات طويلة الأجل بالعملتين المحلية والأجنبية، وتصنيف السندات غير المضمونة بالعملة المحلية، لا تزال عند (Baa3)، فيما يبقى تصنيف السندات قصيرة الأجل بالعملة المحلية عند (P-3).

ونوهت "موديز" إلى أن ثبات التصنيف يعود إلى نقاط قوة البلاد، مثل حجم اقتصادها الكبير وسرعة نموه، واحتياطياتها الأجنبية القوية، وتمويلها المحلي الموثوق لعجز الميزانية.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

IMPROVEMENT IN CHINA'S MANUFACTURING ACTIVITY DESPITE CONTINUED CONTRACTION IN OFFICIAL INDEX

China's official manufacturing index showed a weaker-than-expected contraction in September, as Beijing stepped up efforts to curb overcapacity amid weak domestic demand and global trade disruptions.

The official Manufacturing Purchasing Managers' Index (PMI) registered 49.8 points, according to data from the National Bureau of Statistics. While still in contraction territory, it was the strongest reading since March.

The official PMI has remained below the 50-point threshold that separates growth from contraction since April, with manufacturers struggling from weak domestic demand and mounting pressure from high U.S. tariffs that have hurt Chinese exports to the world's largest consumer market.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



تحسن نشاط التصنيع في الصين رغم استمرار انكماش المؤشر الرسمي

أظهر المؤشر الرسمي للنشاط الصناعي في الصين انكماشاً أضعف من المتوقع خلال سبتمبر (أيلول)، في ظل تكتيف بكين جهودها للحد من فائض الطاقة الإنتاجية وسط ضعف الطلب المحلي واضطرابات التجارة العالمية.

وسجل مؤشر مديري المشتريات الصناعي (PMI نقطة، بحسب بيانات المكتب الوطني للإحصاء. ورغم أن القراءة لا تزال في نطاق الانكماش، إلا أنها الأقوى منذ مارس (آذار). ويظل مؤشر مديري المشتريات الصناعي الرسمي تحت عتبة 50

نقطة الفاصلة بين النمو والانكماش منذ أبريل نيسان، مع استمرار معاناة الشركات المصنعة من ضعف الطلب المحلي، وتفاقم الضغوط جراء الرسوم الجمركية الأميركية المرتفعة التي أضرت بالصادرات الصينية إلى أكبر سوق استهلاكي في العالم.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

EGYPTIAN REMITTANCES BOOST INTERNATIONAL RESERVES TO 49.3 BILLION DOLLARS

Egypt's Cabinet Media Center announced that remittances from Egyptians abroad have reached record levels, strengthening international reserves thanks to the Central Bank of Egypt's prudent monetary policies.

Remittances amounted to about \$36.5 billion, boosting net international reserves to \$49.3 billion in August 2025—double their level a decade earlier.

Reserves had stood at \$36.5 billion in 2024–2025, compared to \$17.1 billion in 2015–2016. They reached \$21.9 billion in 2023–2024, \$22.1 billion in 2022–2023, \$31.9 billion in 2021–2022, and \$31.4 billion in 2020–2021.

[Source \(Al-Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)

تحويلات المصريين تقفز بالاحتياطيات الدولية إلى 49.3 مليار دولار

كشف المركز الإعلامي لمجلس الوزراء، عن بلوغ تحويلات المصريين العاملين في الخارج مستويات قياسية، مما عزز من استقرار الاحتياطيات الدولية بفضل عدد من السياسات النقدية الرشيدة للبنك المركزي المصري.

وبلغت التحويلات نحو 36.5 مليار دولار، ما عزز صافي الاحتياطيات الدولية، التي وصلت إلى 49.3 مليار دولار في أغسطس 2025، مسجلة بذلك ضعف مستوياتها خلال 10 سنوات. وكانت وصلت الاحتياطيات إلى 36.5 مليار دولار عام 2024–2025، مقارنة بنحو 17.1 مليار دولار عام 2015–2016. بينما كانت سجلت 21.9 مليار دولار عام 2023–2024، فيما كانت قد سجلت 22.1 مليار دولار عام 2022–2023، و31.9 مليار دولار عام 2021–2022، ونحو 31.4 مليار دولار عام 2020–2021.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)



U.S. HEADS TOWARD 15TH GOVERNMENT SHUTDOWN IN 44 YEARS

U.S. Vice President J.D. Vance revealed that the government is on track for a shutdown after President Donald Trump ended a meeting with Democrats at the White House without significant progress, signaling what would be the 15th shutdown in 44 years, disrupting a wide range of services.

Both Republicans and Democrats sought to shift blame for Congress's potential failure to extend government funding beyond the Tuesday midnight deadline. If Congress does not act, thousands of federal employees may be furloughed, a wide range of services disrupted, federal courts may close, and small business grants could be delayed.

[Source \(Al-Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)



أمريكا تتجه إلى الإغلاق الحكومي الـ 15 في 44 عامًا

كشف نائب الرئيس الأمريكي جيه.دي. فانس، عن أنَّ الحكومة في طريقها إلى إغلاق بعدما أنهى الرئيس الأمريكي دونالد ترامب اجتماعاً مع الديمقراطيين بالبيت الأبيض دون إحراز تقدم يذكر. مما يندر بإغلاق حكومي سيكون رقم 15 في 44 عاماً، الأمر الذي سوف يعطل مجموعة واسعة من الخدمات.

وسعى كل طرف (الجمهوريين والديمقراطيين)، لتحميل الآخر مسؤولية الفشل المحتمل للكونجرس في تمديد تمويل الحكومة إلى ما بعد الموعد النهائي المحدد بمنتصف ليل الثلاثاء. وفي حال لم يتحرك الكونجرس، فقد يتم تسريح الآلاف من العاملين في الحكومة الاتحادية، وستتعطل مجموعة واسعة من الخدمات. وقد تضطر المحاكم الاتحادية إلى الإغلاق وقد تتأخر المنح المقدمة للشركات الصغيرة.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)